
 

Dne 25. září 2020 

č. 11/2020 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty filozofické 

 

Přítomni 

Mgr. Martin Boček, Ph.D., Mgr. David Fronk, Mgr. Tomáš Hirt, Ph.D., PhDr. 

František Kalvas, Ph.D., PhDr. Roman Kodet, Ph.D., Mgr. Miloš Kratochvíl, Ph.D.,  

Mgr. Daniel Křížek, Ph.D., Ph.D., PhDr. Ivona Mišterová, Ph.D., Mgr. Radek Schuster, 

Ph.D., Mgr. Zdeňka Špiclová 

 

Vedení FF 

PhDr. Helena Horová, Ph.D., PhDr. David Šanc, Ph.D., PhDr. Tereza Šlehoferová, 

Ph.D. 

 

Hosté 

 

Omluveni 

Bc. Petr Kačírek, Mgr. Tereza Kamišová, Mgr. Lukáš Lenk, PhDr. Vladimír Naxera, Ph.D., 

doc. PhDr., doc. PhDr. Lukáš Novotný, Ph.D., Mgr. Michal Polák, Ph.D.,  

Bc. Attila Vatansever, doc. PhDr. Jan Záhořík, Ph.D.  

 

 

Program: 

1. Úvodní slovo vedení 

2. Schválení nového člena Vědecké rady FF ZČU (doc. Jan Záhořík má nahradit  

prof. Šedivého, který fakultu opustil) 

3. Schválení podmínek přijímacího řízení navazujícího magisterského programu 

Učitelství francouzštiny pro střední školy 

4. Zprávy z AS ZČU 

5. Zprávy ze Studentské komory AS FF  

6. Různé 

 

Zasedání AS FF probíhalo dne 25. září 2020 v SP319 od 13:00 hod. 

Senát byl po celou dobu zasedání usnášeníschopný. 

Skrutátory byli po celou dobu zasedání Mgr. Miloš Kratochvíl, Ph.D. a Mgr. David Fronk. 

 

V úvodu zasedání předseda dr. Roman Kodet přivítal členy AS FF a členy vedení Fakulty 

filozofické. Za skrutátory byli navrženi Mgr. Miloš Kratochvíl, Ph.D. a Mgr. David Fronk, 

kteří s návrhem souhlasili. Program zasedání byl schválen v poměru hlasů 10-0-0.  

 

1. Úvodní slovo vedení FF 

Pan děkan přivítal všechny přítomné a popřál mnoho sil do zimního semestru. Poté 

informoval o dění na fakultě.  

1.1) Shrnutí současné situace. 



V prvním týdnu výuky, respektive dne 23. září 2020, došlo k přechodu z kontaktní na 

distanční výuku. Strategii distanční výuky bylo věnováno mimořádné kolegium 

děkana, které se konalo v souvislosti s vývojem epidemiologické situace před 

zahájením zimního semestru, tj. 18. září. Na fakultě se podařilo zajistit plynulý 

přechod na distanční výuku. Prioritou je za současné situace zodpovědný přístup ke 

studentům a výuce. Je třeba přesně specifikovat požadavky a povinnosti v rámci 

jednotlivých předmětů. Všechny aktivně vyučované předměty musí mít zřízenou svoji 

verzi v systému courseware, což umožní shromáždění klíčových informací o předmětu 

v jednotné formě a jednotné struktuře. V tomto ohledu je nicméně třeba zdůraznit, že 

courseware neslouží jako nástroj distanční výuky, nýbrž spíše jako úložiště studijních 

materiálů a platforma, kde jsou dostupné informace o předmětu, požadavcích na 

studenty, harmonogramu a obsahové náplni výuky apod. Nezbytný je však pravidelný 

online kontakt v době rozvrhových akcí, případně jeho adekvátní náhrada. Prezenční 

výuku nelze nahradit studiem materiálů. Vyučující měli možnost vyzkoušet si práci 

s courseware, platformou google meet, google classroom, zoom a dalšími v době 

distanční výuky v letním semestru. Každá katedra by měla mít stanovenu jednu 

platformu využitelnou pro online výuku, např. zoom, google meet, microsoft teams 

apod. Je vhodné volit jednu platformu v rámci jedné katedry, aby pro studenty nebyla 

různá online prostředí matoucí. V této souvislosti dr. Daniel Křížek poznamenal, že 

Katedra blízkovýchodních studií používá pro distanční výuku zoom a google meet. 

Pan děkan reagoval, že pokud je to akceptovatelné pro studenty, je to přirozeně 

možné. Současně zdůraznil, že studenti musí mít možnost přihlásit se na daný link 

prostřednictvím studentských emailů včetně tzv. „gapps“ emailů, jimiž disponují 

všichni zaměstnanci i studenti univerzity. Pro výuku či sdílení materiálů není možné 

využívat Facebook. Zároveň také položil důraz na uvedení odkazů na používané 

online nástroje na stránkách předmětů v courseware.   

1.2) Informace ze ZČU. V současné době probíhají práce na strategickém záměru a na 

nové metodice rozpočtu. Během prázdnin řada kateder fakulty intenzivně pracovala na 

přípravě akreditačních spisů. Na zasedání Rady pro vnitřní hodnocení (dále RVH) již 

byly předloženy zbývající akreditační spisy. S ohledem na náročnou přípravu spisů 

poděkoval pan děkan všem, kteří se na jejich přípravě podíleli.  

1.3) Čerpání finančních prostředků v oblasti internacionalizace. Je třeba stanovit, jak 

finanční prostředky účelně vyčerpat. Jako možné řešení se nabízí nákup technického 

vybavení, které by sloužilo účelům distanční výuky, což však vzhledem k potřebě 

výběrového řízení a souvisejícím lhůtám nelze realizovat. Dr. Kalvas poznamenal, že 

proces nákupu je značně nepružný. Dr. Schuster navrhl, že by bylo vhodné investovat 

finanční prostředky do ubytovacího zařízení. Pan děkan souhlasil, že je to adekvátní 

téma na kolegium prorektorky pro internacionalizaci, dr. Dity Hommerové. 

Rekonstrukce kolejí je však značně finančně náročná. Mgr. Zděňka Špiclová vznesla 

dotaz na aktuální obsazenost kolejí. Ta činí cca 80 %. Problémem však není 

obsazenost, nýbrž spíše úroveň kvality ubytování a často nevstřícný personál.   

 

2. Schválení nového člena Vědecké rady FF ZČU v Plzni 

 Dr. Roman Kodet informoval přítomné senátory a členy vedení, že fakultu opustil prof. 

PhDr. Miroslav Šedivý, Ph.D. a rezignoval rovněž na členství ve Vědecké radě FF. 

Vzhledem k tomu, že by ve Vědecké radě měly být zastoupeny všechny obory, byl jako 

nový člen VR navržen doc. PhDr. Jan Záhořík, Ph.D., který působí na Katedře 

blízkovýchodních studií a je odborníkem na moderní historii. Členové AS byli v předstihu 

seznámení s detailním profesním životopisem doc. Záhoříka včetně rozsáhlé publikační 

činnosti.  



V souvislosti s návrhem nového člena Vědecké rady Fakulty filozofické bylo navrženo 

následující usnesení:  

Akademický senát Fakulty filozofické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 

jmenování doc. PhDr. Jana Záhoříka, Ph.D. členem Vědecké rady Fakulty filozofické 

Západočeské univerzity v Plzni.  

 

Akademický senát přijal usnesení v poměru 10-0-0. Návrh byl jednomyslně schválen.  

 

3. Schválení podmínek přijímacího řízení navazujícího magisterského programu 

Učitelství francouzštiny pro střední školy 

Předseda Akademického senátu dr. Kodet rekapituloval podmínky přijímacího řízení 

navazujícího magisterského programu Učitelství francouzštiny pro střední školy, 

realizovaného Katedrou románských jazyků. S podmínkami přijímacího řízení byli 

členové AS seznámeni v dostatečné předstihu. Na základě dotazu Mgr. Zdeňky Špiclové, 

zda je možné realizovat přijímací pohovor online, pan děkan a paní proděkanka Horová 

potvrdili, že ano. 

 

Na základě výše uvedeného bylo navrženo následující usnesení: 

 

Akademický senát Fakulty filozofické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 

podmínky přijímacího řízení navazujícího magisterského programu Učitelství 

francouzštiny pro střední školy. 

 

Akademický senát přijal usnesení v poměru 10-0-0. Návrh byl jednomyslně schválen. 

 

Pan děkan upřesnil, že přijímací řízení proběhne ještě v letošním roce, aby studenti mohli 

nastoupit ke studiu. Jde o prestižní obor, který byl původně pěstován v režimu „double 

master“ ve spolupráci s univerzitou v Arrasu. Akreditování programu je významnou 

událostí.  

 

4. Zprávy z AS ZČU 

V době zasedání AS FF ještě nebyly známy informace z jednání AS ZČU, neboť termín 

byl stanoven na 30. září 2020. Na 8. – 9. října je naplánováno výjezdní zasedání, které se 

vzhledem k okolnostem přesune do modu online.  

 

5. Zprávy ze Studentské komory AS FF ZČU 

Mgr. Zdeňka Špiclová informovala o dotazech studentů v souvislosti se zrušením 

promocí. Pan děkan upřesnil, že promoce budou přesunuty na červen, případně červenec 

roku 2021 a bude možné se jich zúčastnit zpětně. Bude třeba, aby si studenti, jejichž 

promoce byla zrušena, přinesli vydané diplomy, aby jim mohly být oficiálně předány. 

Informace o možností zúčastnit se promocí dodatečně bude zveřejněna na stránkách 

fakulty.  

 

6. Různé 

- Dr. Daniel Křížek vznesl dotaz, zda by za stávající situace a s ohledem na nadcházející 

volby do AS ZČU nebylo vhodné požádat OLP o stanovisko k volbám. Dr. Kodet 

přislíbil zjištění všech možností během října. Dr. Schuster připomněl, že opětovně 

apeloval na realizaci voleb online, respektive prostřednictvím Stagu. Návrh však nebyl 

dořešen. Dr. Kodet slíbil vznést podnět na Akademickém senátu ZČU. Dr. Kalvas 

informoval přítomné o spolupráci s AS ZČU a CIVem za účelem realizace online 



voleb. Podle názoru dr. Kalvase by online volby realizovány být mohly, avšak dosud o 

tom nebylo rozhodnuto. Dr. Křížek poznamenal, že by bylo možné projednat celou 

záležitost s Krajskou hygienickou stanicí a nechat volby přidat jako „výjimku“ a konat 

je prezenčně za dodržení potřebných opatření. Dr. Kodet zopakoval příslib zjistit 

všechny možnosti a informovat o podrobnostech. Současně apeloval na nominování 

dostatečného počtu kandidátů do AS ZČU na volební období 2021–2023 a rozšíření 

informace mezi studenty. Volby do AS ZČU se uskuteční ve dnech 2. – 6. listopadu 

2020. Termín pro podání návrhů na kandidáty je 2. října 2020. Informace byla 

distribuována členům akademické obce v předstihu prostřednictvím emailu.  

 

V závěru zasedání se dr. Kodet a pan děkan rozloučili se senátory a členy vedení a popřáli jim 

mnoho sil do distanční výuky a dobré zvládnutí současné situace.   

 

Následující zasedání AS proběhne dne 23. října od 13:00. Způsob jednání, tj. online či 

offline bude specifikován v pozvánce. Předsednictvo AS se sejde 14. října 2020 od 15:00 

pravděpodobně v SO 235. 

 

Zapsala: PhDr. Ivona Mišterová, Ph.D. 

 

Schválil a doplnil: 

PhDr. Roman Kodet, Ph.D. 

Předseda AS FF 

 

 

V Plzni dne 2. října 2020 


